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Jedním z významných cílů vodního hospodářství je ochrana 
a zlepšování ekologického stavu vodních toků. Součástí těchto 

snah je i náprava a změna rozsahu členitosti vodních koryt. 
Padrťský potok za posledních padesát let doznal výrazných změn. 

O tom, jak hospodařit s vodou v krajině, se v poslední 
době vede celá řada diskuzí.

Z obsahu
Zápis z RO č. 31/05/20; Zápis z RO č. 32/05/20; Slovo starosty – informace k úklidu; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; 

Červnové radování; Práce na územním plánu obce; Proč stále nesouhlasíme – otevřený dopis; Reklama; 
Plzeňský kraj informuje; Reklama; Strašické posvícení; Prázdninové čtení…
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Zápis z Rady obce č. 31/05/20 (27. 5. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Projednáno
1.	 	Výpověď	nájmu	zahrádky	–	E.	Pešťáková

RO projednala zaslanou výpověď nájmu zahrádky č. 9. 
Zahrádka bude uvolněna do konce měsíce června.
RO schvaluje ukončení nájmu zahrádky č. 9 dohodou 
k 30. 6. 2020 dle výpovědi č.j. 537/20. 

2.	 	Žádost	o	osvobození	od	placení	poplatku 
–	E.	Budínová
RO projednala žádost o osvobození od placení poplatku 
za svoz odpadu za rok 2020 pro Jaroslava Kebrdleho, kte-
rý dlouhodobě žije v cizině.
RO schvaluje prominutí poplatku dle žádosti 
č.j. 552/20. 

3.	 	Nesouhlas	s	úklidem	společných	prostor	
ve	vchodu	č.p.	563
RO projednala dopis od nájemníků domu č.p. 563, kte-
ří vyjádřili nesouhlas s prováděním úklidu v jejich vcho-
du formou placených služeb. Vchod od roku 1993 uklízejí 
sami, na nedostatečný úklid si nikdo nestěžoval. Službu 
vnímají jako nechtěnou a nevyžádanou. Navržený úklid 
neřeší úklid uzamčených prostor a v zimě úklid sněhu 
navázaný na úklid společných prostor. Nájemníci žádají 
o vyjmutí ze seznamu úklidu externí firmou.
RO konstatuje, že dle platných nájemních smluv a na zá-
kladě mandátní smlouvy se pronajímatel zavazuje zajistit 
úklid společných prostor v domě. Z tohoto hlediska nebu-
dou v této situaci udělovány výjimky.
RO neschvaluje vyjmutí jednotlivých vchodů 
bytových domů ze systému úklidu společných 
prostor externí firmou. 

4.	 	Zápis	z	jednání	Komise	pro	občanské	záležitosti
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské zá-
ležitosti ze dne 25. 5. 2020. Komise se zabývala zpětnou 
vazbou od jubilantů a přípravou blahopřání pro červnové 
jubilanty. Vítání občánků za první polovinu roku 2020 bylo 
z důvodu opatření proti koronaviru přesunuto na neurčito.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
občanské záležitosti ze dne 25 .5. 2020. 

5.	 	Žádost	o	rozšíření	zahrádky	–	J.	Přibáň
RO projednala žádost o rozšíření nově vytyčené zahrádky 
na pozemku p.č. 1282/4 v k.ú. Strašice. Žadatel na zákla-
dě zjištění velikosti zahrádky po vytyčení požádal o rozší-
ření z původních rozměrů 20 × 10 m na 27,5 16 m.
RO konstatuje, že velikost zahrádky hodnotí jako dosta-
tečnou a zahrádka rozšířena nebude. I v tomto rozměru 
se jedná o jednu z větších zahrádek.
RO neschvaluje žádost č.j. 565/20.

6.	 	Zápis	z	jednání	Komise	životního	prostředí
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostře-
dí ze dne 13. 5. 2020. Komise vydala nesouhlas s káce-
ním dřevin na pozemku pana Ing. Čapka, který má v pro-
nájmu Ing. Stupka. Ing. Čapek žádal o pokácení 21 ks 
stromů z důvodu záměru zemědělského obhospodařo-
vání. Komise dále vyslovila znepokojení nad kácením 
dřevin občany obce – ve dvou případech bylo káceno 
nad rámec vydaného rozhodnutí či bez řádně podané 
žádosti. Komise se rovněž zabývala podnětem občana 
ohledně odběru povrchových vod z rybníka Tisý. Komi-
se doporučila, aby byla věc monitorována obecní policií. 
Příští jednání komise proběhne 17. 6. 2020. RO souhlasí 
s návrhem komise a nedoporučuje povolit kácení stromů 
na pozemcích Ing. Čapka.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 13. 5. 2020. RO nedoporučuje 
povolit kácení stromů na pozemcích Ing. Čapka. 
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Zápis z Rady obce č. 32/06/20 (10. 6. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Projednáno
1.	 	Smlouva	o	umístění	veřejné	komunikační 

sítě	–	Cetin	a.s.
RO projednala návrh smlouvy o umístění veřejné komu-
nikační sítě na pozemku p.č. 2104/1. Přes tento poze-
mek bude vedena přípojka pro objekt na pozemku st.p.č. 
568/82 a 568/172. Za umístění veřejné komunikační sítě 
bude poskytnuta náhrada ve výši 100 Kč.
RO schvaluje Smlouvu o umístění veřejné 
komunikační sítě č. 08410/20/0060.

2.	 Vybudování	přístupového	bodu	–	Mraknet	s.r.o.
RO opět projednala nabídku na vybudování přístupového 
bodu bezdrátového vysokorychlostního internetu na bu-
dově ZŠ Strašice. Posílením současného signálu dojde 
ke zkvalitnění služeb v obci. Záměr pronájmu byl zveřej-
něn na úřední desce, nikdo jiný zájem o pronájem části 
střechy neprojevil.
RO schvaluje pronájem části střechy ZŠ Strašice 
za účelem zřízení přístupového bodu společnosti 
Mraknet s.r.o.

3.	 	Žádost	o	odkoupení	obecního	pozemku 
–	D.	Koppová
RO projednala žádost o odkoupení části pozemku vedle 
pozemku st.p.č. 813 v k.ú. Strašice. Daná část pozemku 
je nevyužívaná, žadatelka by ráda odkoupila pozemek až 
ke stávající komunikaci.
RO bere na vědomí žádost č.j. 626/20. 

4.	 	Žádost	o	souhlas	–	M.	Konečný
RO projednala žádost o souhlas se zatrubněním části od-
vodňovacího příkopu nad pozemkem p.č. 1847/224 v dél-
ce 3  m. Důvodem žádosti je realizace přístupu pro pěší 
na pozemky nad pozemkem žadatele. V současné době 
je zde dřevěná lávka.
RO nepovažuje za vhodné zatrubnit odvodňovací příkop, 
dřevěná lávka je dle názoru RO dostatečná pro přístup 
na okolní pozemky. Navíc vedle zmíněného pozemku se 
nachází komunikace, která je pro přístup k lesu určena.
RO neschvaluje žádost č.j. 618/20.

5.	 	Žádost	o	pronájem	nebytových 
prostor	–	R.	Kůlová
RO projednala žádost o pronájem nebytových prostor 
v budově zdravotního střediska za účelem provozování 
kosmetických služeb. V této souvislosti byl RO předložen 
dopis ohledně odstoupení L. Kuncendörferové od záměru 
provozovat masážní služby v témže nebytovém prostoru.
RO bere na vědomí dopis č.j. 624/20. RO schvaluje 
pronájem nebytových prostor dle žádosti č.j. 602/20.

6.	 	Žádost	o	prominutí	poplatku 
–	V.	Gaherová	Levorová
RO projednala žádost o prominutí poplatku na rok 2020 
za svoz odpadu pro dceru Kristýnu Levorovou, která je 
dlouhodobě v zahraničí.
RO schvaluje prominutí poplatku dle žádosti č.j. 572/20. 

7.	 	Žádost	o	prominutí	poplatku	–	M.	Šmolíková
RO projednala žádost o prominutí poplatku na rok 2020 
za svoz odpadu pro paní Milenu Šmolíkovou, která je dlou-
hodobě hospitalizována ve zdravotnickém zařízení.
RO schvaluje prominutí poplatku dle žádosti č.j. 622/20. 

8.	 	Zápis	z	jednání	Komise	pro	rozvoj	obce	Strašice
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 
Strašice ze dne 19. 5. 2020. Komise se zabývala možností 
pronájmu restaurace ve Společenském domě, parkoviš-
těm u vstupu do CHKO (doplnit koše a v sezóně instalovat 
mobilní WC), rekapitulací probíhajících akcí, diskusí o are-
álu Dukly a možností využití plochy pod kostelem u hlavní 
silnice. Komise doporučila zpracovat studii využití lokality 
pod kostelem. Komise dále doporučila neinvestovat pro-
středky do areálu Dukly, komise upřednostňuje dokon-
čit realizaci ploch (hřiště) u společenského domu. Zápis 
z jednání bude zveřejněn na webu obce.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
rozvoj obce Strašice ze dne 19. 5.2 020. 

9.	 	Zápis	z	jednání	Komise	pro	kulturu, 
sport	a	turismus
RO projednala zápis z jednání Komise pro kulturu, sport 
a turismus ze dne 8. 6. 2020. Komise projednala spoluprá-
ci během vlastivědné vycházky dne 4. 7., kterou organizuje 
Mgr. Makaj. Vycházka je spojena s křtem knihy. Sraz je v 10 
hodin u Hospody Na Benátkách. Komise se dále zabývala 
programem na posvícení. V sobotu proběhne kulturní pro-
gram v sále společenského domu společně s večerní zá-
bavou, v neděli budou na programu tradiční akce (výstava, 
koncert duchovní hudby, atd.), v areálu Koupáku bude na-
chystán program pro děti spojený s koncertem kapely (zatím 
v jednání). Příští jednání komise se uskuteční 27. 7. 2020.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro kulturu, 
sport a turismus ze dne 8. 6. 2020. RO schvaluje 
předběžný program posvícení dle návrhu Komise.

10.		Odpisový	plán	na	rok	2020	–	aktualizace
RO projednala aktualizovaný odpisový plán ZŠ Strašice 
na rok 2020. Do plánu byla doplněna nově nakoupená 
elektrická pánev v hodnotě 181 tis. Kč.
RO schvaluje aktualizovaný Odpisový plán ZŠ 
Strašice k 1. 6. 2020. 
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11.	Rozpočtové	opatření	č.	3-2020
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2020. 
Rozpočtové opatření zahrnuje pouze drobné přesuny mezi 
položkami a navýšení prostředků v rámci krizových opatření 
nebo např. navýšení příjmů z prodeje dřeva pod kostelem.
RO schvaluje Rozpočtové opatření obce 
Strašice č. 3-2020. 

12.		Návrh	úpravy	odměny	za	správu	bytů
RO projednala návrh úpravy odměny za správu obecních 
bytů dle míry inflace. Výpočet vychází ze základu roku 2015, 
kdy odměna činila 167 Kč / byt / měsíc. Pro rok 2020 by od-
měna činila s ohledem na výši inflace 180,92 Kč / byt / měsíc 
bez DPH.
RO schvaluje odměnu za správu bytů pro společnost 
Zdeněk Smejkal – INZULA Rokycany s.r.o. ve výši 
180,92 Kč/byt/měsíc. 

13.		Zápis	z	jednání	jediného	společníka	společnosti	
Služby	obce	Strašice	s.r.o.
RO projednala zápis z jednání jediného společníka spo-
lečnosti Služby obce Strašice s.r.o. ze dne 10. 6. 2020. 
Zápis bude zveřejněn na webu obce.
RO schvaluje Zápis z jednání jediného společníka 
společnosti Služby obce Strašice s.r.o. ze dne 10. 6. 
2020. RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Služby obce Strašice s.r.o. k 31. 12. 2019. 

14.	Závěrečný	účet	obce	Strašice	za	rok	2019
RO projednala zpracovaný Závěrečný účet obce Strašice 
za rok 2019 a Zprávu o výsledku přezkoumání hospoda-
ření ÚSC Obec Strašice za rok 2019. Příjmy v roce 2019 
činily 75,724 mil. Kč, výdaje činily 66,165 mil. Kč. Na splát-
ky úvěrů bylo vynaloženo 3,857 mil. Kč. Dle sdělení nezá-
vislého auditora nebyla zjištěna žádná skutečnost, která 
by vedla k přesvědčení, že přezkoumávané hospodaření 
není ve všech významných ohledech v souladu s hledisky 
přezkoumání hospodaření.
RO bere na vědomí Závěrečný účet obce Strašice 
za rok 2019 a Zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření ÚSC Obec Strašice za rok 2019.

15.	Umístění	kontejneru	pro	obec	Cheznovice	
ve	sběrném	dvoře
RO projednala návrh starosty obce ohledně umístění kon-
tejneru na velkoobjemový odpad pro občany Cheznovic 
ve sběrném dvoře ve Strašicích. Tento kontejner bude 
sloužit pouze pro potřeby občanů Cheznovic. Náklady 
na likvidaci odpadu budou účtovány obci Cheznovice. 
Obec Těně již tuto službu využívá.
RO schvaluje umístění kontejneru pro potřeby obce 
Cheznovice na Sběrném dvoře Strašice. 

15.	Program	jednání	ZO	Strašice
RO projednala návrh program jednání ZO Strašice dne 
25. 6. 2020. RO doporučila, aby se jednání ZO Strašice 
řídilo následujícím programem:
 1. Zahájení
 2. Schválení programu jednání

 3. Schválení orgánů jednání
 4. Náměty a podněty občanů
 5. Prodej majetku obce
  a)  Žádost o prodej pozemku – D. Koppová
  b) Prodej pozemku p.č. 1847/290
 6.  Projednání Závěrečného účtu obce 

Strašice za rok 2019
 7.  Rozpočtové opatření obce Strašice č. 2-2020 

a č. 3-2020
 8.  Informace o postupu tvorby Územního 

plánu Strašice
 9.  Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZO Strašice
 10. Kontrola usnesení
 11. Interpelace zastupitelů
 12. Návrh usnesení
 13. Závěr
RO schvaluje návrh programu jednání ZO Strašice 
dne 25. 6. 2020. 

 

Informace k úklidu společných 
prostor v bytových domech
Na	 základě	 stížností	 nájemníků	 na	 nedodržo-
vání	 harmonogramu	úklidu	 společných	prostor	
jednotlivými	nájemníky	je	od	1.	6.	2020	zaveden	
úklid	společných	prostor	najatou	osobou	s	plat-
ným	živnostenským	oprávněním.

Úklid	společných	prostor	bude 
prováděn	následovně:

1.		V	každém	vchodu	bude	úklid	proveden	1×	týd-
ně,	a	to	takto:	umytí	vchodových	dveří,	zame-
tení	a	vytření	schodiště.

2.		Jedenkrát	 do	měsíce	 bude	 prováděno	 zame-
tení	 sklepů,	 zametení	 a	 vytření	 přístupných	
sušáren	 a	 balkónů,	 umytí	 vypínačů,	 poštov-
ních	schránek,	zábradlí	a	parapetů.

3.		Jedenkrát	 za	 pololetí	 umytí	 otevíratelných	
oken	 ve	 společných	 prostorách	 a	 sklepních	
oken	z	vnější	strany.

	 	Cena	 úklidu	 činí	 po	 rozpočtení	 nákladů	 cca	
50	Kč	na	osobu	za	každý	měsíc.	Cena	úklidu	je	
zahrnuta	do	placených	služeb,	které	jsou	jed-
nou	ročně	vyúčtovány.

Z hlediska zájemců o provádění úklidu byly hodno-
ceny tři nabídky, z nichž byla vybrána ta s nejnižší 
cenou. V případě, že nebude spokojenost s provádě-
ným úklidem, bude oslovena společnost, která před-
ložila nabídku druhou v pořadí.

Jiří Hahner, starosta obce
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc červen

Školení pedagogů
V	měsíci	květnu	proběhlo	v	učebně	informa-
tiky	 školení	 pedagogů	 pro	 práci	 v	 aplikaci	
Microsoft	Teams,	čímž	se	distanční	forma	vý-
uky	na	škole	posunula	opět	na	vyšší	úroveň.
S aplikací se postupně učí také žáci, kteří zejména oce-
ní možnost vytvoření interaktivních online tříd s možností 
chatu, sdílení dokumentů, videokonferencí atd...

Nová aplikace vhodně doplnila aplikaci Bakaláři, která 
byla do konce školního roku hlavním komunikačním kaná-
lem mezi žáky, rodiči i učiteli při distanční výuce.

Mgr. Pavlína Dostálová a Ing. Vladimír Pospíšil

Den dětí na 1. stupni
Dne 1. června proběhla na 1. stupni naší školy oslava Dne 
dětí. Dítka vyrazila po skupinkách na vycházku do lesa, 
kde proběhla soutěž „O nejzajímavější trpasličí domeček“ 
a proběhly aktivity směřující k posílení sociálních vazeb 
v kolektivu a rozvoji komunikačních schopností. Ohodnotit 
povedená díla bylo nesmírně těžké, a tak si každý nesl 
malou odměnu. Po dlouhé distanční výuce si za vydaře-
ného počasí zábavné dopoledne s nadšením prožili nejen 
děti, ale i učitelé.

Mgr. Zuzana Andrlíková

Obnovení výuky na druhém stupni
V pondělí dne 8. června usedli po svých mladších spo-
lužácích do školních lavic také zájemci ze tříd druhého 
stupně. Ve čtyřech skupinách a za přísných hygienických 
opatření se děti do konce školního roku věnovaly opako-
vání a upevňování učiva. Přítomnost dětí ve škole měla 
rovněž svůj socializační a psychologický efekt, neboť 
po třech měsících se děti opět ocitly ve společnosti svých 
kamarádů a vrstevníků. Již první dny ukázaly, že děti se 
do školy již těšily. Pro ostatní žáky nadále probíhala vý-
uka distanční formou, nově také za použití aplikace MS 
Teams. Je třeba všem dětem a jejich rodinám poděkovat 
za to, jak skvěle vše zvládli.

Kolektiv učitelů 2. stupně

Ocenění vítězů výtvarné soutěže 
s požární tematikou
V	úterý	 dne	 16.	 června	 zavítali	 do	naší	 ško-
ly	 představitelé	 HZS	 Plzeňského	 kraje	 pan	
plk.	 Dr.	 Petr	 Špelina	 a	 paní	 por.	 Mgr.	 Olga	
Loukotová,	 aby	 slavnostně	 předali	 diplomy	
a	drobné	ceny	vítězům	výtvarné	soutěže	„Ha-
siči tak, jak je vidím jáˮ. 
V této soutěži se naši žáci každoročně umisťují na před-
ních místech. Z prvního stupně získali ocenění: Sarah 
Pichnarčíková, Václav Vacek a Tomáš Pfleger, za druhý 
stupeň Nikol Dovicová a Eliška Suttrová. 

Děkujeme žákům za vzornou reprezentaci školy!

Mgr. Naděžda Kahovcová

Účastníci výtvarné soutěže
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Vyhodnocení výtvarné soutěže 
„Moje rodina“
V	březnu	naše	škola	vyhlásila	výtvarnou	sou-
těž	na	téma	„Moje	rodina“.	Velmi	pěkné	obráz-
ky	se	sešly	od	žáků	1.	i	2.	stupně.	
Nejčastějším tématem bylo aktivní trávení společné-
ho času v přírodě, na zahradě a při sportu. Originálně 
zpracované obrázky byly umístěny ve vstupním prostoru 
do budovy školy. Děkujeme všem žákům za krásné práce!

Vítězné	pořadí	účastníků	soutěže:

I.	stupeň

1. místo: Zuzana	Straková,	2.A

2. místo: Lucie	Tomášová,	5.A

3. místo: Charlotte	Cíglerová,	1.A

II.	stupeň

1. místo: Barbora	Stryalová,	6.A

2. místo: Tereza	Nodžáková,	7.B

3. místo: Rozálie	Sovová,	7.B

Pochvala	za	účast

Karolína	Chodorová,	4.B

Elen	Cíglerová,	4.A

Mgr. Věra Peterková, zástupkyně ředitele školy

Stopovaná pro žáky 2. a 3. třídy
Úterního rána dne 23. 
června se nemohli žáčci 2. 
a 3. ročníku dočkat. V plá-
nu byla hra „Stopovaná“, 
na kterou si žáci 3.A o den 
dříve nachystali vzácný po-
klad, úkoly, fáborky, zkrát-
ka vše, co dnes bylo zapo-
třebí k pořádné hře. Žluté 
fáborky ukazovaly žákům cestu, modré pak místo, kde byl 
schován úkol, který plnili hromadně či ve skupinkách. Bez 
splněného úkolu nemohli v cestě pokračovat. Fáborkami 
ozdobený kaštan na samém konci trasy druháčky vyzý-
val k hledání zasloužené odměny – pokladu, který jim, jak 
sami třeťáci komentovali, opravdu udělal radost. Příjemné 
letní počasí nám přálo a stejně tak se vydařila obdobná 
páteční akce. 

Mgr. Zuzana Andrlíková

Ukončení školního roku 
Tímto	přejeme	všem	dětem	krásné,	slunečné	a	zdravé	
prázdniny	a	rodičům	i	čtenářům	našich „Zajímavostí 
ze ZŠ Karla Vokáče” příjemně	strávené	léto!	

Děti	nastupují	opět	do	školy	v	úterý	dne	1.	září	2020.

Stopovaná v lese

Do	konce	školního	roku	proběhly 
na	škole	ještě	tyto	akce:
•  ve středu dne 24. června proběhlo fotografování 

žáků 1. stupně a o den později fotografování žáků 
druhého stupně 

•  ve čtvrtek dne 25. června proběhlo slavnostní pře-
dání vysvědčení žákům devátých tříd v obřadní 
síni OÚ Strašice

•  v úterý dne 30. června bylo žákům 
rozdáno vysvědčení
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Červnové radování
Červen jsme v mateřské škole zahájili prožitím Meziná-
rodního dne dětí. Každá třída tak trochu po svém. Nejstar-
ší předškoláci ze třídy Sluníček se vydali do lesa. Tam již 
byla připravena stezka s úkoly na jednotlivých stanoviš-
tích. Byly to úkoly moc důležité. Děti zachraňovaly mra-
venčí královnu. Jako poděkování našly poklad s dárky. 
Baterky pro každého a sladkosti udělaly dětem velikou ra-
dost. Mladší Koťata se s velkým těšením vypravila opékat 
špekáčky na zahradu k paní učitelce. Děti čekaly různé 
soutěže a hry s vodou. Na závěr pak hledání ukrytého 
pokladu s hračkou a čokoládou pro každého. Nejmladší 
dětí ze třídy Berušek a Kytiček měly velkou zodpovědnost. 
Pomáhaly kapce Julince na výletě po obloze. Vyzkoušely 
si, jak se plní mrak a jak z něho prší. Co umí sluneční pa-
prsky a jak vzniká duha. Na jejím konci vykopaly z písko-

viště poklad s bublifuky. Nevíme, jak oslavily tento den děti 
z celého světa, ale nám se opravdu vydařil. Měsíc červen 
teprve začínal. Vybaveni lupami jsme se vypravili zkoumat 
přírodu. Život v trávě byl jedním z hlavních témat naší ma-
teřské školy. Děti prozkoumaly a dozvěděly se, jak rostliny 
klíčí, rostou a kvetou a kolik nožiček má hmyz. Rozezna-
ly larvu od kukly a spočítaly tečky na krovkách Slunéčka 
sedmitečného. Nastal nejvyšší čas na cestování. Možná 
jste zahlédli skupinky dětí s batůžky a šťastným výrazem, 
směřující do lesa nebo stojící na zastávce autobusu. Výlety 
na Smolárnu a do Dvora s návštěvou zahrady paní učitelky 
byly velkým zážitkem.Začíná léto a nás čeká velké množ-
ství malých i velkých dobrodružství. Krásné prázdniny!

Alena Krausová, DiS.

Hledaní duhy

Sluníčka a domečky

Dobroty na ohni

Čeká nás dobrodružství



Červenec 2020 – ROČNÍK XXVII strana 8

Práce na Územním plánu obce
Ing.	František	Nerad	–	autorizovaný	stavební	inženýr

Vloni	19.	září	přijel	na	jednání	zastupitelstva	zpracovatel	územního	plánu	obce	a	popsal,	jak	se	
bude	postupovat.	Ukázka	ze	zápisu:

RNDr. Svoboda – sdělil mimo jiné, že „... Máme 3 měsíce 
na to, abychom připravili základní návrh, jak by územní plán 
měl vypadat. Na tom budeme pracovat společně s urče-
ným zastupitelem, což je pan starosta, stejně tak s poři-
zovatelem (garance toho, že to bude dle zákona), kterým 
je paní Dagmar Svobodová. První etapa je návrh pro spo-
lečné jednání. Společné jednání je jednání s DOSS (např. 
ochrana přírody, správci sítí a silnic, atd.). Lze podávat při-
pomínky a stanoviska. Stanovisko je vyjádření DOSS, nut-
no akceptovat v územním plánu. Připomínky může dát kaž-
dý a mohou se týkat čehokoliv. O připomínkách rozhoduje 
pořizovatel a určený zastupitel. Následně lze podávat ná-
mitky. Ty může podávat vlastník pozemku nebo pověřená 
osoba nějakého sdružení, které má k danému území vztah. 
Dokumentace pro veřejné projednání – mohou se zúčastnit 
všichni. Územní plán musí být v souladu s Politikou územ-
ního rozvoje ČR a Zásadami územního rozvoje Plzeňského 
kraje. Poslední krok je dokumentace pro vydání územního 
plánu. Pokud se někdo rozhodne podat návrh ještě po ve-
řejném projednání, je to možné, ale rozhoduje o tom zastu-
pitelstvo, mohlo by se pak totiž toto opakovat pořád dokola. 
Nutné je pak opět nové veřejné projednání....

J. Hahner – otevřel rozpravu. 

Ing. Fetter – kdy zhruba bychom mohli mít územní plán? 

RNDr. Svoboda – my jsme vázáni smlouvou. Na zpraco-
vání návrhu máme 4 měsíce. Po společném jednání máme 
2 měsíce na zapracování připomínek, poté veřejné projed-
nání, opět je nějaké lhůta k seznámení, pak 1 měsíc na ná-
vrh na vydání, následně 15 dní na vydání čistopisu. Nový 
územní plán by mohl být do dvou let. Uvidíme, jaké budou 
podmínky DOSS. 

Mgr. Kantor – když zanikal vojenský újezd Brdy, tak ZO 
se usneslo, že na území újezdů bude nezastavitelné úze-
mí. Jak to lze zajistit? Jsou snahy stavět tam přehradu 
nebo poldr. 

RNDr. Svoboda – přehrada bude zakreslena v ZÚR PK 
jako rezerva. Nutno to přejmout do územního plánu. Nezna-
mená to však to, že se tam bude někdy stavět. Velká část 
jsou lesy, lze stanovit, jak tam to území bude vypadat. Jsou 
jisté regulativy, které se budou moci použít. Dokud tam ne-
bude pro tuto přehradu zanesena vodní plocha, tak nelze 
přehradu stavět. Pokud bude v zásadách vodní plocha, tak 
je nutno toto přejmout. Je vhodné vyjednávat s Plzeňským 
krajem, aby tam tato rezerva nebyla zanesena. 

Mgr. Sovadina – lze definovat využití některých ploch, 
aby tam nebylo možné provozovat např. přechodné bydle-
ní? Např. zde v kasárnách. 

RNDr. Svoboda – takto to nelze pojmout. Může pouze 
napomoci stavebním úřadům, co by se tam mělo povolit. 
Ale toto územní plán nedokáže. Zkusíme udělat co nejví-
ce, aby se předešlo nějakým problematickým lokalitám. 

M. Praum – jak moc budete vycházet ze stávajícího územ-
ního plánu? 

RNDr. Svoboda – z velké části z něj vycházet budeme, 
jen to bude trochu odlišné, protože je nyní jiná metodika. 

Ing. Nerad – jak jste hodnotil dokument zadání územní-
ho plánu? 

RNDr. Svoboda – jen jedna věc je tam problematická. Dle 
zadání by tam měla být čísla pozemků, což v daném mě-
řítku bude komplikované. Ale jinak tam nebylo nic, s čím 
bychom si neporadili. Ing. Nerad – dříve jsem byl pověře-
ným zastupitelem já a vím, že za námi chodili lidé, kteří 
chtěli nějaký dokument, kde by shrnuli své požadavky. Byl 
byste ochotný nějaký formulář vytvořit a případně předat 
obci, aby jej mohli poskytnout občanům? 

RNDr. Svoboda – není na to jednotný formulář. Většinou 
se o to stará pořizovatel, což my nejsme. Můžeme se o tom 
pak dále pobavit na nějakém dalším jednání s vedením 
obce. Nutno všechno podávat písemně. Pokud to někdo 
řekne při společném jednání, tak to nemá žádnou váhu. 

Ing. Nerad – byl byste ochotný napsat nějaké shrnutí 
do našeho obecního časopisu? Jak bude proces probíhat 
a co mohou občané v nejbližší době čekat. 

RNDr. Svoboda – pokud o to bude zájem, tak já s tím 
problém nemám. 

No pokud si prohlédneme Barňáky od října loňského roku 
dodnes, tak tam o územním plánu nenajdeme jedinou 
smysluplnou větu, která by občany seznámila s tím, jak se 
tady bude žít, co se bude stavět, jak budou Strašice v bu-
doucnosti fungovat, rozšiřovat se, nabízet příležitosti pro 
život, podnikání, oddech atd. Samozřejmě, že se všichni 
odpovědní na občany vykvákli. Žádný článek, žádné vy-
jádření, žádné kontakty, žádné informace. Zřejmě žádný 
zájem něco lidem říct bez tlaku občanů. Nicméně někdo 
by nějaké představy o budoucím obrazu Strašic mít měl, 
zejména ti, kteří o tom rozhodují.
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Na obecním webu máme sice kolonku „Územní plán“, ale 
tam se naposled cosi pověsilo v roce 2012. Pak tam dobrý 
badatel na úplně jiném místě najde druhou kolonku „Ná-
vrh územního plánu pro společné jednání“, kde jsou pod-
klady pro jednání o novém územním plánu od 21. dubna 
2020. Informace o existenci těchto dvou míst však nikde 
nenajdeme. Kdysi jsem slyšel, že nový web se dělá proto, 
aby byl přehlednější. No nevidím to tak. Byl jsem tehdy 
poučen panem tajemníkem, že když si zadám do vyhle-
dávání nějaké heslo, web mi to najde. Takže zkuste si to 
schválně a zadejte heslo „územní plán“ a zmáčkněte tu 
lupu. Najde vám to všechno možné. Jen ten nový územní 
plán ne. Napadá mě otázka, vlastně několik: Proč není 
územní plán od kolonkou Územní plán, ale někde jinde? 
Není to snad záměrně? Jaké změny se vlastně v územním 
plánu dějí? Proč nás o tom dosud pověřený zástupce obce 
– starosta – neinformoval? Proč se v Barňáku neobjevily 
ty základní informace o tom, co se připravuje? Co se vlast-
ně od října dělo? Nevzpomínám si na pozvánku na spo-
lečné projednání? (podle slov zpracovatele měl být návrh 
pro společné jednání do 4 měsíců, tedy do ledna 2020, ale 
na webu se objevily podklady až v dubnu. Uznávám, byl 
od půlky března koronavirus, ale radnice přeci pracovaly, 
pouze tam nechodili pracovníky rušit občané, takže jaký 
byl problém sednout na radnici k počítači a informovat ob-
čany o územním plánu přes web nebo Barňák? Nevím, že 
by na radnici byla nějaká kancelář společná pro dva lidi. 
Hodně lidí v ČR pracovalo on line, nebo na homeofficech. 
To přeci šlo i na naší radnici! Přitom Barňák na květen 
za 10 Kč,– byl hubený, jako kdyby prodělával bulimii!)

Prohledávám Úřední desku, kde nic, tu nic. Ve zprávách 
z radnice se objevuje info o změně ÚP až 29. 4. 2020, 
zkrátka postrádám základní informace o tak důležité věci, 
jako je územní plán a pořád se musím ptát: PROČ? Já již 
nemám ambice cokoli stavět, cokoli podnikat, ale mladší 
lidé by se mohli zabývat tím, kde by mohli podnikat, kde 
stavět a co jim bude kde povoleno postavit či si prona-
jmout. Nebo i jiní lidé odjinud: Přeci nechceme Strašice 
zavřít, zadrátovat a nikoho sem nepustit! Nechceme při-
pustit rozvoj a podnikání ve Strašicích?!

Jen jeden příklad. Kdysi jsme ze změně č. 5 rozšířili prů-
myslovou zónu vedle kasáren směrem k Tisáku. Je tam 
tankovka, jsou tam sítě, je to předpisově na východní stra-
ně obce, takže kdyby někdo chtěl něco rozumného posta-
vit, můžeme mu to nabídnout. No v novém plánu to samo-
zřejmě vypadlo. Ale zato se cosi objevuje v místech, kde 
byly úspěšně zbourány PMS a ŽMS (posádkový a ženijní 
muniční sklad) a rostou tam místo granátů a střel stromy. 
V návrhu se tam objevují nějaké podivné plochy a možná 
i čísi záměry, ale kdo o tom co ví? Proč to někdo nevysvět-
lí. Za dva měsíce koronavirového klidu bylo možné na rad-
nici napsat nekonečně mnoho stránek informací pro ob-
čany, ale ve Strašicích je ticho jako v hrobě. Nebo nebyl 

zájem něco občanům sdělit, jak nabídl před více než půl 
rokem RNDr. Svoboda na zastupitelstvu?

Ing.	Nerad – dříve jsem byl pověřeným zastupitelem já 
a vím, že za námi chodili lidé, kteří chtěli nějaký doku-
ment, kde by shrnuli své požadavky. Byl byste ochotný ně-
jaký formulář vytvořit a případně předat obci, aby jej mohli 
poskytnout občanům? 

RNDr.	Svoboda – není na to jednotný formulář. Většinou 
se o to stará pořizovatel, což my nejsme. Můžeme se o tom 
pak dále pobavit na nějakém dalším jednání s vedením 
obce. Nutno všechno podávat písemně. Pokud to někdo 
řekne při společném jednání, tak to nemá žádnou váhu. 

Ing.	 Nerad – byl byste ochotný napsat nějaké shrnutí 
do našeho obecního časopisu? Jak bude proces probíhat 
a co mohou občané v nejbližší době čekat. 

RNDr.	Svoboda – pokud o to bude zájem, tak já s tím 
problém nemám. 

J. Hahner – ukončil rozpravu a nechal hlasovat o návrhu 
usnesení.

Na téma Územní plán jsem napsal příspěvek do Barňá-
ku už několikrát, naposledy v květnu tohoto roku. Protože 
život utíká velmi rychle, posunulo se dál i dění kolem ÚP. 
Vedení obce Strašice již dávno zahájilo práce na vzniku 
nového Územního plánu, který by měl být hotový do roku 
2022. Je třeba předeslat, že Územní plán se nedělá kvůli 
vedení obce, ani kvůli všemožným úřadům, ale kvůli ob-
čanům a jejich spokojenému žití v obci. No a občané by 
tedy měli mít možnost se na jeho vzniku aktivně podílet. 
Bohužel ve Strašicích se zatím moc nepodílejí. 

Vznik Územního plánu má ze zákona několik etap a v nich 
mají i jednotliví občané možnost vznášet požadavky, žádos-
ti a připomínky. Zcela automaticky je vznášejí tzv. dotčené 
orgány a instituce, které o vzniku nového územního plánu 
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informuje tzv. Pořizovatel, kterým pro obec Strašice byla ve-
dením zvolena paní D. Svobodová, která pracovala na Sta-
vebním úřadu v Rokycanech, odkud odešla na Stavební 
úřad v Hořovice a to „pořizovatelství“ si s sebou odnesla. 

Prvním krokem ke zpracování nového Územního plánu je 
zpracování Zadání. Když jsme v roce 2006 rozhodli o zá-
sadní změně našeho obecního územního plánu, už v této 
etapě při zpracování Zadání jsme dali občanům možnost 
dávat podněty pro změny v ÚP a vznikl formulář pro podá-
vání podnětů, který jsme na radnici občanům poskytovali 
a pak předávali zpracovateli Zadání. Bylo jich tehdy po-
dáno 27. Současné vedení obce však tuto možnost ob-
čanům nedalo a vzniklo Zadání v podstatě bez přímého 
vlivu jednotlivých občanů, které schválilo Zastupitelstvo 
bez větší diskuse 24. 4. 2019. Myslím, že širší diskusek 
tomuto dokumentu by tehdy vůbec nebyla na škodu, což 
se už nyní začíná projevovat.

Na jednání Zastupitelstva 19. 9. 2019 totiž přijel zástup-
ce zpracovatele, kterého ve výběrovém řízení (?), vybra-
lo vedení obce, pan RNDr. Milan Svoboda a bylo slyšet 
od zastupitelů dotazy, které měly být odpovězeny ještě 
před schválením toho Zadání už v dubnu. Pokud tehdy 
zastupitelé v dubnu zvedli ruku pro schválení Zadání, 
předpokládám, že jim bylo vše jasné a věděli, proč tu ruku 
zvedají. Divím se, na co se dnes mohou ptát, když se za-
tím od dubna nic nestalo. Já osobně jsem si to Zadání pro-
četl (fakt je, že místy bylo nečitelné) a konstatuji, že není 
dobré a umím si představit o hodně lepší materiál. Navíc 
tam chyběl podpis autora, což je u takovéhoto dokladu 
vada dosti podstatná. Schválit v Zastupitelstvu takovýto 
“no name“ materiál je dost podivné. 

V současné době byl pouze vybrán zpracovatel ÚP, který 
připraví podle Zadání další etapu – Návrh ÚP. Ten zpraco-
vatel přišel19.9. pouze Zastupitelstvo seznámit s tím, jak 
bude dále postupovat. Pravda, tento Návrh ÚP sice bude 
také předložen k připomínkám občanům ve veřejném pro-
jednání, nicméně podle mých zkušeností z roku 2007 jej 
budou nové připomínky velmi komplikovat a prodražovat 
další práce. Podněty totiž měly být zapracovány už do Za-
dání, aby projektant kreslil co nejvíce konkrétních věcí 
a nemusel pak již hotový Návrh předělávat. Připomínky 
podané v roce 2007 až k Návrhu zdržely jeho zpracová-
ní o docela dost měsíců a prodražily jej, protože Zpraco-
vatel musel některé věci předělávat. No komu není rady, 
tomu není pomoci! Zřejmě máme času i peněz na plýtvání 
a rozhazování dost.

Takže dalším postupem dojde ke zpracování Návrhu ÚP, 
který musí být ze zákona předložen k veřejnému projed-
nání. To by mělo být zhruba za 3 – 4 měsíce. Protože 
jsem již nějaká veřejná projednání zažil, vím, že přijít tam, 
vznést nějakým proslovem námitku je k ničemu, protože 
Zpracovatel vezme (měl by vzít) v potaz pouze námitky 

písemné, požádal jsem Zpracovatele i vedení obce, aby 
připravili nějaký formulář, který by případní žadatelé při 
veřejném projednání vyplnili, když už na ně vedení obce 
zapomnělo při zpracování Zadání. Požádal jsem také 
pana RNDr. Svobodu, aby připravil do Barňáku nějaké 
základní informace o Územním plánu, když už na to obec 
kašle, abych nebyl pouze sám, kdo se o ÚP zajímá. Máme 
sice komisi pro rozvoj obce, ale informace o novém ÚP 
zatím nestihli napsat, přestožeproces přípravy už probíhá 
déle než půl roku. I když uznávám, že vedení obce o tom 
ví mnohem déle a mnohem víc a už dávno o tom měli 
občany informovat, protože jak jsem už napsal, ÚP se do-
týká všech občanů, ne pouze pěti radních. 

Žadatelé by tedy, pokud budou chtít vznášet požadavky, 
měli znát všechny údaje, které se budou týkat dotčených 
pozemků ve svých návrzích a požadavcích (přesné údaje 
vlastníka, parcelní čísla, čísla popisná a evidenční, zámě-
ry – případně protesty atd.). Na zpracování připomínek 
z veřejného projednání má pak Zpracovatel další měsíc, 
pokud to tedy nebudou zásahy příliš velké. A jaké mohou 
být ty připomínky?

No mohou se týkat nových požadavků (např. chci zasta-
vět své volné pozemky, nebo nechci, aby můj dům ležel 
v ochranném pásmu průmyslové aglomerace, chci, aby 
vznikla cesta k mým pozemkům, ale i třeba žádosti, že 
chci, aby v mé obci vznikla rekreační zóna, případně ji ne-
chci atd., atd.) Územní plán se týká pouze pozemkových 
ploch a určuje, co se na nich bude dít. Pokud pozemek 
leží v nějaké ploše (např. vesnická zástavba), stavební 
úřad vám tam pak nepovolí tenisový kurt.

Jednou z kardinál-
ních otázek, které 
na jednání padly, 
bylo, zda vznikne 
přehrada za Ameri-
kou. Odpověď zně-
la, že tato věc už je, 
či bude,povinně za-
hrnuta do krajských 
Zásad Územního Rozvoje (tzv. ZÚR) na podnět minister-
stva zemědělství z důvodů zajištění boje proti suchu v ČR. 
V podstatě obec s tím nic moc nenadělá. Další otázka tře-
ba zněla, zda lze v ÚP zamezit výstavbě či vzniku ubyto-
ven. Nelze! Je to věc vlastníků. Z toho plyne, že např. roz-
prodej domů v kasárnách měl být pečlivější a zastupitelé 
by měli spíše důkladněji zjišťovat, komu se dům prodává, 
než spoléhat na to, že někdo „z vrchu“ za ně zakáže, co 
se v těch domech děje. Vyhlašovat pak „bezdoplatkové 
zóny“, je už mlácením prázdné slámy. U nás byl poměrně 
varovným příkladem prodej několika domů paní Havelka, 
která krásně na zastupitelstvu slibovala hory doly, aby 
dosáhla snížení ceny těch domů. Když jí byly připsány 
do vlastnictví, obratem je prodala (předpokládám, že se 
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Proč stále nesouhlasíme – otevřený dopis s přílohou 
(výzva) nájemníků BD č. 563 Radě obce Strašice

Vážená Rado obce Strašice;
… tak jste nám uměle, samolibě a bezdůvodně zdražili 
bydlení. A to jenom proto, že nemáte zájem zabývat se 
výjimkami. Ale podobně jako v jiných oborech (obchod, 
školství, lékařství atp.) je právě schopnost individuálního 
přístupu ceněnou devizou dobrých manažerů. Slabším 
žákům věnujeme více pozornosti, těžce nemocným zvý-
šenou péči, vynikající pracovníky pochválíme (odmění-
me), ty unavené povzbudíme. Proto i zde je namístě uplat-
nit princip individuálního přístupu k řešení problému. Už 
jen proto, že podle slibu zastupitele máte svoji funkci mj. 
vykonávat svědomitě a v zájmu občanů (nikoliv jednoho 
subjektu). To v případě nájemníků bytového domu č. 563 
rozhodně neplatí. S vaničkou jste tak vylili i pověstné dítě 
v podobě dobře fungující a zavedené samosprávy nájem-
níků. Takový přístup se v žádném případě nedá nazvat 
empatickým, ani užitečným. Je to jen pohodlnost (v lep-
ším případě) v mezích zákona, na úkor někoho jiného. 
Toho, v jehož zájmu máte pracovat. Navíc jste se připra-
vili o možnost srovnání dvou způsobů úklidu bytových 
domů – svépomocí (léty ověřeno) a „subjektem“ (účelově 
vytvořeným).Nemluvě o tom, že by bylo zajímavé vědět, 
na základě jakých referencí byl osloven subjekt P. Řáho-
vá. Potom i poznámka pana starosty v Barňáku o tom, že 
doufá v kladné přijetí centralizovaného úklidu nájemních 
domů, tak vyznívá spíš jako výsměch, než jako vážně my-
šlené přání.Rovněž slova o tříletém monitoringu pořádku 
v obecních domech zní zvláštně. Ani po třech letech ostří-
žího sledování pořádku bystré oko monitora nezazname-
nalo dezolátní stav přístupového chodníku před obecním 
bytovým domem č. 563. 

Pokud se Rada obce odvolává na znění nájemních smluv, 
tak není pravda, že se v nich pronajímatel zavazuje zajis-
tit úklid společných prostor v domě. Rozhodně ne, v těch 
starších smlouvách. Tedy další důvod k individuálnímu 
přístupu k řešení problému. A pokud je pronajímatel, z ja-
kéhokoliv titulu povinován zajistit úklid společných prostor, 
tak tuto povinnost nevědomky dlouhá léta plnil uvědomě-
lou péčí samotných nájemníků. Tito	nájemníci	tak	jenom	

za	 posledních	 10	 let (péče nájemníků však fungovala 
přibližně od roku 1993) odvedli	práci	na	majetku	obce	
minimálně	za	144	000	Kč.	Proto	právem	předpokládá-
me,	že	od	1.	6.	2020	máme	předplacený	úklid	na	víc	
jak	20	let.

Nyní, po letech, se RO „probudila“ a do fungujícího systé-
mu nám takzvaně hodila vidle. To vše se zdůvodněním, 
které se ani zdaleka neblíží hodnověrnosti a rozhodně ne-
vypovídá o svědomitém výkonu funkce. Naopak je povrch-
ní a šité horkou jehlou. To se týká nejenom zdůvodnění, 
ale samotného způsobu řešení úklidu. Je to vlastně spíš 
použití moci a síly na nesprávném místě. Platba za něco, 
co tu už dávno a v mnohem sofistikovanější formě existu-
je, se tak stává spíš výběrem jakéhosi desátku.

Související	otázky:
1.  Co je předmětem zakázky, tj. seznam úkonů, které bu-

dou za úhradu prováděny?
2.  Podle čeho je provedena kalkulace ceny za službu?
3.  Kolik stížností na neúklid a za jaké období bylo od ob-

čanů podáno?
4.  Kolik a jakých pokusů o nápravu bylo ze strany pronají-

matele učiněno?
5.  Kdo a kdy prováděl údajný monitoring pořádku v obec-

ních domech, a kde jsou výsledky?
6.  Kdo bude přebírat odvedenou práci a kontrolovat její 

kvalitu a termíny?
7.  Jaké technologie budou použity (ohřev vody,čistící pro-

středky a jejich nezávadnost atd.)?
8.  Je cena za službu opravdu korektní ve vztahu k cenám 

obvyklým v regionu?
9.  Jaké byly cenové nabídky ostatních účastníků výběro-

vého řízení a kteří to byly?

S přihlédnutím k výše uvedenému proto opětovně navr-
hujeme vyjmutí domu č. 563 z placeného úklidu najatou 
firmou. Nebo bezplatný úklid cizím subjektem (vč. úklidu 
sněhu) po dobu 20 let.

ziskem) a obec už může špatně ovlivnit komu, a co ten 
s tím bude dělat. Zkrátka s obcí (vedením obce, které pro-
dej dost podporovalo) dobře vydrbala. Pozdě pak lze ho-
nit „bycha“. Jenže ve Strašicích se za „bychem“ ženeme 
už déle než půl roku, díky tomu, že nikdo z vedení obce 

nemá čas nebo chuť sednout k počítači a napsat několik 
řádek o tom, co na té radnici vlastně dělá a sdělit to svým 
voličům. V obecním informačním zpravodaji Barňák, si 
pak čteme hlavně informace o tom co bylo, ale informace 
o zásadních věcech, které budou, tam nenajdeme! Škoda!
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Co se stane 14. června v integrované dopravě 
Plzeňského kraje?

14.	června	vyjede	315	nových	modrých	autobusů	Plzeňského	kraje.	Přinášíme	souhrnné	informa-
ce	o	novinkách	a	odpovědi	na	nejčastější	dotazy	o	nové	dopravě.

Nové	modré	autobusy	a	benefity
Všechny budou částečně nízkopodlažní,	s	plošinou	pro	
vozíčkáře	či	pro	kočárky. Uvnitř bude pro tyto cestující 
vyhrazené dostatečné bezpečné místo. 

K rychlejší odbavení ve všech nových autobusech pomůže 
možnost bezkontaktní platby	kartou přes terminál u řidiče. 

V parných letních dnech se cestující mohou těšit ve všech 
vozech na klimatizaci, která v kombinaci s dvojitými	
skly zaručí příjemnou cestu. Tato skla naopak v zimě 
zase pomohou udržet autobusy příjemně vytopené. 

Obzvláště na delších trasách cestující v nových modrých 
autobusech jistě ocení prodloužené	 sedačky	 a	 větší	
rozteč	mezi	nimi. Ty zajistí vyšší komfort během cesty 
a více prostoru pro nohy. Všechny vozy nabídnout také 
USB	nabíječky na mobily a tablety, a na vybraných lin-

kách bude k dispozici i Wi–Fi	připojení. Pro snadnou ori-
entaci a přehled při cestě poslouží ve všech autobusech 
LCD	displeje	s	hlášením	zastávek.

Novinky	v	autobusové	dopravě
Novinkou bude fungující dopravní dispečink, který díky 
aktuálním informacím o zpoždění na trasách zajistí ga-
ranci	návaznosti	spojů. Informace o zpoždění se budou 
mimo jiné zobrazovat cestujícím na LCD obrazovkách pří-
mo ve vozech.

Od 1. 7. bude k dispozici mobilní aplikace Virtuální Plzeň-
ská karta, ve které si bude možné zakoupit jednotlivé pře-
stupní jízdné dopředu, v klidu domova, nebo například až 
na zastávce. Jízdné se bude v rámci aplikace kontrolovat 
u řidiče přes QR kód, který je obsažený přímo v jízdence. 
Časem pak do aplikace přibude další příjemný bonus, a to 
zobrazování informací o volných místech v autobusech 
pro jízdní kola. Tato místa si v daném vozidle bude možné 
přes aplikaci i rezervovat.

Akční	jízdenka	za	12	Kč
Změnu dopravce a zavedení nové dopravy bude dopro-
vázet v autobusech modré flotily v období od	14.	do	30.	
června	tzv.	akční	jízdenka	za	12	Kč (se státními slevami 
pro děti, studenty a seniory za 3 Kč) na území Plzeňského 
kraje, která má nalákat cestující, aby si vyzkoušeli nové 
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komfortní autobusy. Jedná se o nepřestupní jízdenku a je 
přitom jedno, jak bude cesta dlouhá. 12 Kč a méně (při 
uplatnění státních slev) zaplatíte ve zmiňovaném období 
např. z Tachova do Plzně nebo z Plzně do Losiné. 

Uvedenou	 akční	 jízdenku,	 platnou	 pro	 vnější	 zóny	
Plzeňského	kraje,	lze	zakoupit	pouze	u	řidiče	v	auto-
buse	 IDPK	platební	kartou	nebo	hotově.	Zakoupené	
předplatné	platí	beze	změn.	

Jak	si	mohu	koupit	jízdenku	na	autobus	
v	rámci	IDPK?	

Jízdenku	lze	zakoupit	několika	způsoby:
•  v rámci předplatného na Plzeňské, Mariánské a Karlo-

varské kartě
•  přímo u řidiče – možno platit kreditní či debetní kartou, 

mobilem pomocí Google Pay a Apple Pay, elektronickou 
peněženkou na Plzeňské, Mariánské a Karlovarské kar-
tě, nebo hotově

•  od 1. 7. v mobilní aplikaci Virtuální Plzeňská karta – jíz-
denku poté ověříte při nástupu přímo u řidiče přes QR 
kód na jízdence

Aktuálně	platné	jízdní	řády	IDPK
S novým tarifem se změní také některé jízdní řády. Aktu-
álně platné jízdní řády naleznete online na webu idpk.cz, 
idos.cz, a na jezdimepokraji.cz. Tištěné jízdní řády budou 
k dispozici na všech zastávkách.

Nový	tarif	IDPK	od	1.7.	–	jedna	jízdenka	pro	
vlak,	autobus	i	vybrané	MHD

Od	1.	července pak začne v celém kraji platit nový pře-
stupní tarif IDPK. Jedna jízdenka bude platit na autobus, 
vlak i vybrané MHD (a to včetně MHD Plzeň). Nový tarif 
sjednotí ceny jízdného v autobusech i vlacích. „Maximální 
cena základní přestupní nezlevněné jízdenky bude 72 Kč, 
např. ze Železné Rudy nebo Sušice do Plzně. Z Rokycan, 

Třemošné, Dobřan nebo Nýřan do Plzně bude jízdenka 
stát 26 Kč, z Plas, Blovic nebo Přeštic do Plzně 36 Kč, 
ze Zbiroha nebo Stříbra do Plzně 46 Kč, z Klatov či Žihle 
do Plzně 56 Kč, z Domažlic nebo Tachova do Plzně za 66 
Kč,“ uvádí příklady Zdeňka Kmochová ze společnosti 
POVED, organizátora veřejné dopravy v Plzeňském kra-
ji a dodává: „Všechny uvedené jízdenky platí současně 
na MHD v Plzni. I jednotlivá jízdenka bude zónová, stejně 
jako předplatné. Cestující si ale nemusí pamatovat názvy 
ani čísla zón, stačí znát správný název zastávky, do které 
cestuje,“ dodává Kmochová.

I	nadále	bude	v	platnosti	předplatné	a	také	slevy	Pl-
zeňského	kraje. Určité výjimky budou na mezikrajských 
relacích do ostatních krajů, nicméně v rámci Plzeňského 
kraje, resp. obvodu IDPK, bude prakticky vždy platit tarif 
Plzeňského kraje. „Ve vlacích bude platit tarif dopravců 
na mezikrajských či mezistátních relacích, v rámci Plzeň-
ského kraje v plném rozsahu pouze v rychlících a expre-
sech objednávaných Ministerstvem dopravy,“ upřesňuje 
Pavel Purkart, specialista na železniční dopravu. V přípa-
dě Českých drah bude možné jejich tarif využít do znač-
né míry i pro cesty uvnitř kraje, ale cestující je povinen si 
takovou jízdenku zakoupit si v e–shopu ČD či aplikaci Můj 
vlak, jinak bude odbaven novým krajským tarifem. Jízden-
ky ČD jsou však v IDPK nepřestupné.

Akční	předplatné
Akční předplatné je možné využívat v celém Plzeňském 
kraji, ve všech zónách IDPK (Integrované dopravy Pl-
zeňského kraje), včetně těch přeshraničních. Neplatí ale 
přímo v Plzni. Cestující pro jízdu do Plzně mohou využít 
zlevněného předplatného pro vnější zónu, v samotné Plz-
ni pak ale už zaplatí běžnou cenu.

Akční předplatné je vždy svázané s Plzeňskou kartou a je 
nutné mít ho dobité vždy alespoň tři dny před požadova-
ným termínem. Je možné ho zakoupit online přes e–shop 
Plzeňské karty, na prodejních místech Plzeňské karty 
nebo v bankomatech České spořitelny.

Pro zjištění a porovnání cen předplatného naleznete 
na webových stránkách www.idpk.cz aktualizovaný onli-
ne kalkulátor, ve kterém půjde snadno a rychle vypočítat 
cena potřebného předplatného pro dané zóny, přes které 
cestující jezdí.

Spoje	na	zavolání
Spoje na zavolání pojedou až do odvolání bez nutnosti 
spoj objednat. O změně budeme včas informovat.

Veškeré	aktuální	informace	naleznete	
na	www.idpk.cz	nebo	na	sociálních	sítích	
Facebook	a	Instagram	IDPK.cz	
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Po stopách brdských vlků
Mgr.	Tomáš	Makaj

Když se rozhlédneme po oblasti Středních Brd, zjistíme, 
že celá řada místopisných názvů je tvořena různými tvary 
druhových jmen dřevin nebo živočichů. Tak se setkáváme 
s názvy jako Beran, Kočka nebo kupříkladu Vlč. U posled-
ního pojmenování se pozastavíme a vydáme se do části 
Středních Brd, která spadala pod zbirožské panství. Jed-
nalo se o blízké okolí obcí Strašice a Dobřív. V druhé po-
lovině 18. století zde bylo poměrně rušno. Místo bývalého 
strašického hradu vedle kostela sv. Vavřince, byl posta-
ven „Forstamt“ čili lesní úřad, jehož zaměstnanci dohlíželi 
na stav zdejšího polesí.

O tom, jak to zde vypadalo, píše historik a řídící učitel 
v Dobřívě Antonín Drachovský (1842–1914): „Od dob ne-
pamětlivých lapáni vlci v lesích zbirovských do vlčích 
ohrad a vlčích jam, pozůstatky těchto dosud v lesích sto-
povati možno. Vlčí jámy jsou v polesí u Dobříva. Vlčí hora 
u Dobříva ještě v celém 17. století byla 
hojně vlky obydlena.“ Název vrchu se 
postupně ustálil na Vlč (602 m.n.m.), 
podle tradice tak zde měly být vlčí jámy 
na lapání zmíněných šelem. Vedle Vel-
kého kamene (546 m.n.m) najdeme lo-
kalitu Ohrazená, která sice nepoukazu-
je přímo na vlčí jámy, ale na informaci, 
že taková jáma nebo past musela být 
ohrazená, neboť se stávalo, že do ní 
spadl člověk nebo jiná lovná zvěř. Také 
se mohlo jedna o ohradu, do které se 
naháněli vlci a je o nich jistá zmínka 
v dopisech zbirožského hejtmana. Další 
připomínkou na tyto šelmy je název Vl-
čího potoka protékajícího Bahny a také 
pomístní název Vlčí jámy v blízkosti po-
toku Kudibál na úpatí vrchu Převážení.
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Okolím Bílé skály
Mgr.	Tomáš	Makaj

V Brdech najdeme celou řadu vrchů, které nesou název 
Bílá skála. Sami se o tom můžeme přesvědčit, když si 
před sebe rozprostřeme mapu. Při virtuálním putování tak 
narazíme Bílou skálu u Lázu, Bílou skálu na úpatí Kamen-
né či na Bílou skálu nedaleko Třemšína pod Rožmitálem. 
Pojmenování pro tyto vrchy pochází z charakteristiky je-
jich vrcholů bez větší vegetace, které jsou zdálky patrné 
díky své bělošedé barvě. Tu způsobuje značně vybled-
lý křemenec, jehož preparaci umožnily náročné přírodní 
podmínky v podobě, slunce, deště a větru. Na vrcholcích 
tak nacházíme velmi zajímavé skalní útvary. Při našem 
putování se vypravíme na Bílou skálu, která nebyla v na-
šem výčtu jmenována.

Jedná se o Bílou skálu (659 m.n.m) ležící severozápad-
ně nad Strašicemi. I když leží v přírodním parku Trhoň, 
byla vždy považována za jeden z brdských vrcholů, který 
byl i v minulosti oblíbeným turistickým místem právě díky 
celé řadě kamenných útvarů, které se zde nachází. Je-
den z nich nedaleko tankové cesty dal Bílé skále přezdív-
ku Bambule. Ta se na Strašicku běžně používá dodnes. 
Z „Bambule“ tak pozoroval roku 1865 hořící Strašice žhář 
Janeček nebo na „Bambuli“ spadla v roce 1945 bomba. 

Název má tedy své kořeny v hluboké minulosti. Přesto pr-
vorepubliková armáda,když zaměřovala brdskou střelnici, 
používala oficiální název Bílá skála. V roce 1928 zde byla 
zřízena triangulační věž.

Dnes skýtá vyhlídka nedaleko vrcholu překrásný rozhled 
na oblast Středních Brd. A jak to bylo s tou bombou, po níž 
zůstal na Bílé skále dosud patrný kráter? To se dozvíme 
ze strašické obecní kroniky: „Dne 24. března (1945) byly 
svrženy dvě velké bomby v lese na vrchu „Bambuli“. Na ně-
kolik set metrů daleko byly rozmetány kusy kamení a dva 
veliké krátery vyryté bombami přivábily množství diváků.“

Kráter od bomby
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Hospoda na Benátkách Strašice nabízí 
od	pondělí	do	pátku	rozvoz	obědů. 
Cena poledního menu 80 Kč. Rozvoz obědů zdarma.

Bližší informace na telefonu: 723 237 822

PRODEJ	CHOVNÉ	DRŮBEŽE
z	veterinárně	kontrolovaných	chovů,	které	zaručují	kvalitu	
a	vysokou	užitkovost	•	17h	Strašice	(na	návsi)

Prodej	4.	8.	2020
Kuřice černé, červené, kropenaté, bílé (nesou bílá vejce), 
sussex (hnědá vejce, vysoká užitkovost), kohoutci, 
Moularden (kříženec pižmové a pekingské kachny), 
Husy bílé, Brojlerová kuřata, Perličky

Info	a	objednávky:
Gallus	Extra	s.r.o.,	tel.:	567	212	754,	567	214	502,	mob.:	731	701	331,	
734	833	158	

Volejte	po–pá	7–15h!
email:	info@prodej-drubeze.cz,	www.prodej-drubeze.cz

Koupím garáž 
ve Strašicích.

Doklady vyřídím. Platba v hotovosti.

Telefon: 603 558 014

Ve dnech 15. 8. a 16. 8. 2020 
pro Vás připravujeme

tradiční 

Strašické 
posvícení

Program bude zveřejněn 
v příštím čísle Barňáku.


